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Til beslutningsforslag nr. B 23. Betænkning afgivet af Sundhedsudvalget den 11. maj 1994 

B e t æ n k n i n g  

over 

F o r s l a g  t i l  f o l k e t i n g s b e s l u t n i n g  o m  n e d b r i n g e l s e  a f  v e n t e t i d e r  

f o r  h j e r t e p a t i e n t e r ,  d e r  e r  v i s i t e r e t  t i l  o p e r a t i o n  

[af Jørgen Winther (V) m.fl.] 

Udvalget har behandlet beslutningsforslaget 
i nogle møder og har herunder stillet spørgs- 
mål til sundhedsministeren, som denne har be- 
svaret skriftligt. Et af udvalgets spørgsmål til 
sundhedsministeren og dennes svar herpå er 
optrykt som bilag til betænkningen. 

Herefter indstiller et flertal (Socialdemokra- 
tiets, Socialistisk Folkepartis, Centrum-Demo- 
kraternes, Det Radikale Venstres og Kristeligt 
Folkepartis medlemmer af udvalget) beslut- 
ningsforslaget til forkastelse. 

Et mindretal (Det Konservative Folkepartis, 
Venstres og Fremskridtspartiets medlemmer af 
udvalget) indstiller beslutningsforslaget til ved- 
tagelse uændret. 

Et mindretal inden for mindretallet (Frem- 
skridtspartiets medlem af udvalget) udtaler: 

Det er vigtigt, at ventetiderne for hjertepati- 
enter, der er visiteret til operation, nedbringes. 
Derfor forekommer det rimeligt at inddrage 
privathospitalerne i Danmark. 

Imidlertid er det for snævert og utilstrække- 
ligt kun at lade hjertepatienter være omfattet 
og ikke inddrage andre patientgrupper, der på 
grund af køproblemerne i det offentlige syge- 
husvæsen venter på behandlinger og operatio- 
ner. Endvidere ville det af hensyn til de patien- 
ter, der befinder sig på venteliste til andre be- 
handlinger, være rimeligt også at inddrage 
udenlandske sygehuse med overkapacitet samt 
udenlandske privathospitaler med overkapaci- 
tet. 

Beslutningsforslaget giver ikke tilstrækkeli- 
ge løsninger på ventetids- og ventelisteproble- 
matikken, men er et skridt i den rigtige retning. 
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Bilag 

Et af udvalgets spørgsmål til sundhedsministeren og dennes svar herpå 

Spørgsmål 1: 
»Vil ministeren sende forslaget til høring i 

Amtsrådsforeningen?« 

Svar: 
Med min foreløbige besvarelse af spørgsmå- 

let den 22. april 1994 (B 23 bilag 3) tilkendegav 
jeg, at jeg ville sende beslutningsforslaget til 
høring i Amtsrådsforeningen. 

Jeg vedlægger Amtsrådsforeningens svar af 
4. maj 1994 (j. nr. 1205-55/94). I 
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AMTSRÅDSFORENINGEN I DANMARK 

Sundhedsministeriet 
Herluf Trollesgade 11 , 
1052 København K 

ARF j. nr. 1205-55/94 
USN/ES/135 

4. maj 1994 

Sundhedsministeriet har i brev af 22. april 
1994 bedt om Amtsrådsforeningens bemærk- 
ninger til forslag til folketingsbeslutning, B 23 
af 17. november 1993, om nedbringelse af ven- 
tetider for hjertepatienter, der er visiteret til 
operation. Forslaget er stillet af Jørgen Win- 
ther (V) m.fl. 

Ifølge forslaget skal hjertepatienter frit kun- 
ne vælge at blive opereret på et af privathospi- 
talerne i Danmark eller et offentligt sygehus. 
Amtet kan vælge at betale hele operationspri- 
sen eller størstedelen af udgiften til operatio- 
nen på privathospitalet. 

I den anledning skal Amtsrådsfóreningen 
bemærke, at det er foreningens opfattelse, at 

det må være op til det enkelte amt, hvorvidt 
man ønsker at bruge privathospitaler til løs- 
ning af amtets sygehusopgaver. 

Hertil kommer, at den hjertekirurgiske ka- 
pacitet på de private hospitaler er for lille til at 
kunne bidrage væsentligt til nedbringelse af 
ventelisterne på området, og at privathospita- 
lerne i givet fald må hente den lægefaglige ka- 
pacitet fra de offentlige hjertecentre. 

Kræfterne bør i stedet samles omkring en 
udbygning af den hjertekirurgiske kapacitet 
inden for det offentlige sygehusvæsen i over- 
ensstemmelse med aftalen mellem regeringen 
og Amtsrådsforeningen herom. 

Med venlig hilsen 

KRESTEN PHILIPSEN 
/  Ida Sofie Jensen 


